



# Cambridge IGCSE™

FIRST LANGUAGE ARABIC

0508/01

Paper 1 Reading

October/November 2022

INSERT

2 hours

## INFORMATION

- This insert contains the reading passages.
- You may annotate this insert and use the blank spaces for planning. **Do not write your answers** on the insert.

## معلومات

- يحتوي هذا المرفق على مقاطع القراءة.
- يمكنك إضافة تعليق توضيحي لهذا المرفق واستخدام المساحات الفارغة للتخطيط. لا تكتب إجاباتك على المرفق.



This document has 8 pages. Any blank pages are indicated.

اقرأ النص 1 ثم أجب عن السؤال 1 في ورقة الأسئلة.

### الأمانة العلمية

لا تتقدم الأمم ولا ترتقي المجتمعات إلا بالتقدم في البحث العلمي، الذي يُعتبر مقياساً لتطور الأمم ودليلاً على رفعتها؛ فيجب أن تكون البحوث المتكاملة جزءاً من مناهج المؤسسات التعليمية مما يساعدها في حياتها المستقبلية والعملية.

**Content removed due to copyright restrictions.**

**Content removed due to copyright restrictions.**

وهذا قد يترتب عليه عقوبات إدارية وقانونية ضدّ الباحث، فسواء  
تعتمد الباحث ذلك أو لم يعتمد فإنه يتعرض للمساءلة والمتابعة نظير مساسه بحقوق الملكية الفكرية التي  
تعتبر من أهمّ الحقوق الإنسانية.

أقرأ النص 2 ثم أجب عن السؤال 2 في ورقة الأسئلة.

### البحث العلمي

البحث العلمي هو أمل الشعوب من أجل التمتع بالرفاهية، والتي تتمثل في تحقيق الراحة بشئى صورها لبني البشر، وإيجاد الحلول لمختلف المعضلات التي تتعرض لها المجتمعات، سواء على الجانب العلمي أو المجتمعي.

**Content removed due to copyright restrictions.**

**Content removed due to copyright restrictions.**

وينبغي أن تكون الخاتمة مختصرة مثل المقدمة على أن يسوق فيها الباحث العلمي ما قام به من جهود علمية، من أجل ظهور البحث بتلك الطريقة، ويجب أن يكون ذلك بأسلوب إنشائي متواضع.





**BLANK PAGE**

---

Permission to reproduce items where third-party owned material protected by copyright is included has been sought and cleared where possible. Every reasonable effort has been made by the publisher (UCLES) to trace copyright holders, but if any items requiring clearance have unwittingly been included, the publisher will be pleased to make amends at the earliest possible opportunity.

To avoid the issue of disclosure of answer-related information to candidates, all copyright acknowledgements are reproduced online in the Cambridge Assessment International Education Copyright Acknowledgements Booklet. This is produced for each series of examinations and is freely available to download at [www.cambridgeinternational.org](http://www.cambridgeinternational.org) after the live examination series.

Cambridge Assessment International Education is part of Cambridge Assessment. Cambridge Assessment is the brand name of the University of Cambridge Local Examinations Syndicate (UCLES), which is a department of the University of Cambridge.